
EESTI JALGRATTURITE LIIT 
 

JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL NR. 10 
 

07.05.2014. Algus: 16.00. Koht: AS Standardi maja, Marja 9, Tallinn, 8 korrus. 

OSALEJAD: Juhatuse liikmed: 
  president       Jaan Toots 
  asepresident       Enn Veskimägi 
          Erkki Raasuke 
         Jaan Kirsipuu 
         Madis Lepajõe 
          Raivo Rand 
 aupresident       Oleg Sapožnin 
  EJL peasekretär      Urmas Karlson 
  EJL pressiesindaja      Sander Maasing 
  Eesti Spordiveteranide Liidu president   Sven Kolga 
  Kohtunike Kogu juhatuse esimees    Rein Solnask 
  MU koondise eestvedaja (läbi Skype)   Riho Räim 
PUUDUSID: 
  asepresident       Väino Kaldoja 

Koosoleku juhataja: Jaan Toots 
Koosoleku protokollija: Annika Parv 

Päevakord: 

1. EJL-le tehtud ettepanekust astuda Eesti Spordiveteranide Liidu liikmeks (Sven Kolga 

 ESVL president). 

2. Ülevaade EJL 2014. a. eelarve täitmisest (Urmas Karlson). 

3. MU koondise tegevusplaanidest perioodil mai-detsember 2014 (Riho Räim). 

4. Peakohtunike aruande avalikustamine EJL kodulehel (üldkoosolekul tehtud ettepaneku 

 arutelu) (Urmas Karlson/Rein Solnask). 

5. Taotlus rahalise toetuse saamiseks Poolas toimuva MTB üliõpilaste MM-il 

 osalemiseks kahele sportlasele (Urmas Karlson). 

6. Muud küsimused. 
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1. pp. EJL-le tehtud ettepanekust astuda Eesti Spordiveteranide Liidu liikmeks 

KUULATI: 
U. Karlson – Uue hooga on asunud tegutsema Spordiveteranide Liit. Neil on ettepanek ja 
soov, et aktiivsemad alad, kes veteranide spordiga tegelevad, oleksid Veteranide Liidu 
liikmed. 

KUULATI: 
Sven Kolga – Tänan Jalgratturite Liidu juhatust, et on andnud võimaluse tutvustada seenioride 
spordi tuleviku nägemust. 
Liit on asutatud 15. detsembril 1966. a. Tallinnas Vabariikliku Spordiveteranide koondisena 
ja tema õigusjärglasena reorganiseeritud EESTI SPORDIVETERANIDE LIIDUKS 25. 
oktoobril 1989. a. Liit ühendab erinevate ühenduste kaudu ca 2000 spordiveterani 
(spordihuvilisi ja endisi sportlasi). 
Liidul on täna 15 liiget, nendest 11 maakondlikku veteranide juriidilist ühendust, 1 spordiala 
(kergejõustik) veteranide ühendus ja 3 maakondlikku spordiliitu. 
Maakondlikud veteranide ühendused on maakondlike spordiliitude liikmed ning mitmed ka 
mõne spordiala liidu liikmed. 
Seeniorspordi areng maailmas. Seenioride spordivõistlustest osalejate arv on aastatega 
pidevalt kasvanud. Iseseisvalt korraldavad Eesti seenioride meistrivõistlusi või osalevad 
rahvusvahelistel tiitlivõistlustel enam kui 20 spordiala liitu. 

Seeniorspordi areng Eestis 
ESTO MAXIBASKET 

• 2002   vanus 35+kuni 60+ kokku 20 meeskonda 
• 2012/2013  vanus 35+kuni 70+ kokku 31 meeskonda 
• 2013 WMG Torino -osales 10 korvpalli võistkonda 

EESTI KERGEJÕUSTIKU VETERANIDE ASSOTSIATSIOON 
• 2001 vanus 35+kuni 75+osalejaid  129 (M 93 N 36) 
• 2013 vanus 35+kuni 85+osalejaid  168 (M 114 N 54) 

Seeniorsport Eestis 
Spordialade arv   24 
Vanus     25+(ujumine); 90+(ujumine) 
Eesti MV osavõtjaid   2500 
Rahvusvah. võistl. osavõtjaid  540 

Enim osavõtjaid Eesti MV-st 
Võrkpall   360 
Korvpall   300 
Orienteerumine  254 
Jalgrattasport   168 
Laskmine   131 
Lauatennis    129 
Murdmaasuusatamine  110 
Ujumine   95 

Muutused Euroopas. Aktiivse vananemise teemat käsitleti EL spordiministrite tasandil 
2012. aasta novembrikuul, kui võeti vastu nõukogu järeldused tervist tugevdava kehalise 
aktiivsuse edendamise kohta. Punkt 4.3 on järgmises sõnastuses: „Kutsuvad liikmesriike 

ülesse julgustama aktiivsena vananemist toetava kehalise aktiivsuse rolli käsitlemist riiklikes 

spordipoliitikates ja -rahastamiskavades ning kaaluma sellest lähtuvalt projekte, mille 

eesmärk on edendada tervist tugevdavat kehalist aktiivsust eakate seas, võttes samas arvesse 

tegutsemissuutlikkuse erinevusi.“ 
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Liidu uued eesmärgid. 
Eesti riik /Kultuuriministeerium; EOK/ on seadnud oma eesmärgiks – suurendada tähelepanu 
seeniorspordi arendamisele ja korraldamisele. 

Liidu eesmärgid: 
Muuta Liit enam spordi ja spordiala keskseks. Kaasata Liidu tegevusse spordialade 
seeniorspordiga tegelevaid üksusi. Ettepanekuga liituda on tehtud kõigile seeniorspordiga 
tegelevatele spordiala organisatsioonile. Kutsuda kokku Liidu erakorraline üldkogu uute 
liikmete vastuvõtmiseks ja uue põhikirja kinnitamiseks. Suurendada seeniorspordis koostöös 
spordiala liitudega alakeskset juhtimist. Tänasel päeval ei saa seeniorsport ühiskondlikku 
kajastus. Tahame sellele osale panna suuremat tähelepanu. Leida uusi võimalusi ja vahendeid 
seenioride sporditegemiste toetamiseks, tulemuste teavitamiseks ja tähtsustamiseks 
ühiskonnas (uus veebileht, koostöö meediakanalitega, aasta parimad sportlased, sportlaste 
premeerimine, jne). Analüüsida Liidu vahendite jaotust ja välja töötada uus spordialade 
seeniorspordi toetuste süsteem. Rahaline abi ei ole kuigi suur kuid põhimõtteliselt on meil 
kokkulepe EOK´ga ja Kultuuriministeeriumiga, et pidevalt rahaline toetus Liidule hakkab 
kasvama. Toetus läheb spordialadele seenioride kohaliku elu toetamiseks. 

KÜSIMUS: 
E. Veskimägi – Sa mainisid Kultuuriministeeriumi ja EOK´d. Kas oleks mõtekas rääkida ka 
Sotsiaalministeeriumiga? 

VASTUS: 
S: Kolga – Olen ühel arvamusel. Seda asja tuleks nendega pidevalt arutada. Meie mõte on 
selles, et lihtsam on nende juurde minna kui haldame kõiki alasid ja tervet Eestit. 

KÜSIMUS: 
J. Toots – Kui Liit tuleb EVL liikmeks, kas siis on ka liikmemaks? 

VASTUS: 
S: Kolga – Hetkel ei ole. Aga sümboolne võiks olla, kas või 50 € aastas. 

KÜSIMUS: 
E. Raasuke – Kui aastasse 2015 vaadata siis, mis planeeritav eelarve võiks olla? 

VASTUS: 
S: Kolga –30 000 €, kui sellele hakkaks iga aasta juurde saama 15 % oleks hästi. Vahendid on 
väikesed aga sellega on võimalik tegutseda. Hetkel saab Kergejõustiku Liit 40 %, aga kui 
tuleb teisi juurde, siis vaatame rahastamise alused üle. Seeniorspordis maksab inimene ise 
suuresti selle kinni. Suur osa võistluste eelarvest tuleb osavõtumaksudest. 

ARVAMUS: 
M. Lepajõe – Liikmemaksu võiks kehtestada! 

VASTUS: 
S: Kolga –Põhikirjas on, et võib kehtestada ja seda otsustab üldkoosolek. Hetkel keegi ei 
maksa midagi. Raha peaks minema eelkõige Eestisse ja aasta lõpus parimale stipendiumi 
maksmiseks. Põhiline rõhk on Eesti siseste võistluste toetamisel. 
Tänan, ja jään ootama positiivset otsust! 

OTSUSTATI: Astuda Eesti Spordiveteranide Liidu liikmeks ja vormistada vastavad 
dokumendid. 
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2. pp. Ülevaade EJL 2014. a. eelarve täitmisest 

KUULATI: 
U. Karlson andis ülevaate EJL eelarve täitmisest seisuga 30.04.2014. 
Esimese viie kuuga on kõik tulud ja kulud vastavuses eelarves planeerituga. Tulud perioodil 
on 200 851 €, mis on ca 50% aastaks planeeritust. Eelarve tulevikus laekuvate tulude osas on 
garantiid head. 
Kulud on perioodil 124 419 €, mis on ca 30% aastaks planeeritust. 
Perioodi tulude ja kulude vahe on 76 432 €. 
Raha arvel koos reserviga kokku 169 999 €. 
Reserv kokku 78 775 €, mis koosneb jooksva aasta projektidest (14 863 €) ja järgnevate 
aastate reservist (63 912 €). 

TULUD        Kinnitatud Täitmine 

1. Riiklik toetus       167 216 86 562 
2. EOK noorteprojekti toetus      0  0 
3. EOK OM ja muude spordiprojektide toetus    92 386  33 878 
4. Kultuurkapitali toetus       63 000  37 800 
5. Hasartmängumaksu nk. toetus     18 000  5 000 
6. Liikmemaksud (kulu: VII)      5 000  4 348 
7. Võistluste registreerimismaks     11 000  10 344 
8. Litsentside müük       9 000  2 442 
9. Osavõtumaksud kohtunikud      17 000  1 923 
10. Kindlustused        3 000  884 
11. Klubide, sportlaste osalemistasu (laagrid, võistlused)  7 000  3 680 
12. Muud finantstulud       1 000  622 
13. Reklaamitulud        0  0 
14. Sihtotstarbelised muud toetused     10 000  10 000 
17. Reservist kasutusele võetud tulu         3 369 
TULUD KOKKU       403 602 200 851 
 
Eelnevate perioodide kasutamata raha (reserv)     96 936   93 567 
RAHA KASUTADA KOKKU     500 538 294 418 
 
KULUD        Kinnitatud Täitmine 
1. EMV korraldamine      26 700  1 048 
2. RV võistlused Eestis      82 100  0 
3. Spordiprojektid       42 125  20 096 
4. Koondised        50 100  22 191 
5. Muud tiitlivõistlused (MM, EM, OM)    36 000  4 739 
6. Stipendiumid       22 000  5 000 
7. Üldtegevus        135 438 47 538 
8. Turundusprojektid       1 000  0 
9. UEC kongressi korraldamine 28.02-03.03.2014   23 931  23 807 
KULUD KOKKU       419 394 124 419 

Tulud - Kulud        -15 792 76 432 

Jooksev tulem tegevusest/panga jääk seisuga 05.05.14.  81 144  169 999 

RESERV        Kinnitatud Täitmine 

1. Reserv jooksva aasta spordiprojektidele      18 232  14 863 
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Kulu: SK Velo BMX toetus ( üldkoosoleku otsus )    -1 000 
Kulu: Preemia 1 kuu palga ulatuses U. Karlson, A. Parv    -2 369 
2. Reserv järgmisteks aastateks     63 912  63 912 
Kokku raha reservis       82 144  78 775 

Toimus arutelu. 

KÜSIMUS: 
Madis Lepajõe - Litsentside müügist on laekunud tulu vaid 2300 €, planeeritud on 9000 €. 
Hooaeg juba käib, kas litsentse on vähem väljastatud, või on mingi muu põhjus? 

VASTUS: 
Urmas Karlson - Eelnevate aastate praktika kohaselt on litsentsi väljastamine toimunud 
ühtlase voona kuni augustis toimuvate viimaste Eesti Meistrivõistlusteni. Kindlast saab 
eelarves märgitud tulumaht täidetud. Aprillikuu seisuga ei ole ka kõikidele klubidele 
väljastatud litsentsiarveid, kuna nende tellimine käib veel täie hooga. Täpsema pildi saab 
hooaja keskel, kui enamusel on litsentsid soetatud. 

Juhatus võttis eelarve hetkeseisu teadmiseks. 

3. pp. MU koondise tegevusplaanidest perioodil mai-detsember 2014 

Riho Räim andis MU koondise tegevusplaanidest ülevaate Skype teel. 
KUULATI: 
R. Räim - MU koondise esimene võistlusperiood sai läbi. Osaleti kolmel rahvustekarika 
etapil. 
12.04. Ronde van Vlaanderen Beloften (BEL) 
Eestlastest sai parima tulemuse Oskar Nisu, kes lõpetades 58. kohaga. Mihkel Räim oli 62. ja 
Timmo Jeret 65. Kõik kaotasid võitjale 4 minutiga. 
16.04. La Côte Picarde (FRA) 
Oli palju tehnilist ebaõnne ja lõppaega keegi kirja ei saanud. 
19.04. ZLM Tour (NED) 
Parima eestlasena oli O. Nisu 27. M. Räim lõpetas 62. kohaga. 
Hetkel treenivad ja võistlevad kõik koondise liikmed Prantsusmaal amatöörklubides. Häid 
tulemusi on näidanud Timmo Jeret, kes on saavutanud kohalikel võistlustel 3 võitu, samuti on 
Martin Laas edukas olnud Prantsuse karika etappidel. 
Koondise järgmise perioodi peamiseks eesmärgiks on korjata UCI punkte, et kindlustada 
osavõtt septembris Hispaanias toimuval MM-l. 
Vastavalt EJL eelarve võimalustele, oleme oluliste reitingupunktide kogumiseks planeerinud 
osaleda Tour of Estonial 30.-31.05 ja Euroopa maanteesõidu meistrivõistlustel 09.-13.07 
Nyonis, Šveitsis.  
Juhul, kui ei ole õnnestunud vastavalt plaanidele UCI punktide saada oleks täiendavalt vaja 
osaleda ühel rahvusvahelisel võistlusel enne augustit, kui kinnitatakse MM-l osalejate arv 
riikidele. Eelarves rahalisi vahendeid selleks täiendavaks võistlusreisiks ei ole arvestatud. 
Täna pole veel vajalik võistlus välja valitud ja puudub kutse. Samuti pole täpselt teada ka 
Prantsusmaal võistlevate ratturite võimalused osaleda koondis koosseisus juulis toimuvatel 
võistlustel.  
Ühe võistluse rahaline kulu oleks ca 4 000 €. 
Hispaanias toimuval MM-l on rada väga raske ja peab tõsiselt kaaluma meie U23 ratturite 
võimalusi, keda sinna lähetada ja millistel eesmärkidel? Kui palju osalemine ja selleks tehtud 
kulutused õigustavad? 
Aasta lõpus, detsembris on koondise liikmetele vaja kindlasti korraldada treeninglaager 
Hispaanias, millega tagaks ettevalmistuse 2015. hooajaks. Kulu selleks on ca 6 000 €. 



 6

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: Teha kokkusaamine MU koondise täpsete plaanide ja arengusuundade 
paikapanemiseks 13.05, kell 16.00. Osalejad: U. Karlson, R. Räim, T. Suvi, S. Maasing 
ja J. Toots. 

KUULATI: 
S. Maasing – Olen esitanud meie MU koondise projekti JetOli ja Olibeti. Saan nendega veel 
kokku ka lähiaegadel. Loodame parimat. RSA kindlustusega asjad luhtusid. Magnumi huvi oli 
peamiselt rahvaspordiüritused. 

4. Pp. Peakohtunike aruande avalikustamine EJL kodulehel. 

KUULATI: 
U. Karlson - 12. märtsil toimunud üldkoosolekul esitas Indrek Kelk küsimuse võistluste 
peakohtuniku poolt tehtavate aruannete asjus: „Kas oleks võimalik teha, et EJL kodulehe 
kaudu oleks kättesaadavad kõikide kohtunike võistlusaruanded?“ 
M. Lepajõe selgituse kohaselt UCI keelab komissaaridel saata raporteid kolmandatele 
isikutele. Saadetakse ainul mingid väljavõtted korraldajale ja järgmise aasta kohtunikule. 
Targem oleks seda väiksemas ringis läbi arutada mitte üldkoosolekul. 
Täna ei ole kujunenud kindlat seisukohta, kellele ja millises mahus avaldada aruannetes 
sisaldavat informatsiooni. 
Varasemate aastate aruanded on kõik salvestatud Liidus. Peakohtunikud on valikuliselt 
edastanud info ka konkreetse võistluse korraldajale. 
Liidu koduleht võimaldab aruande paigaldamise iga võistluse juurde täiendava informatsiooni 
(  ) alla, juhul kui otsustatakse selle kasuks. 

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: Mitte avalikustada kohtunike aruandeid EJL kodulehel. Vajadusel on 
õigus pöörduda Liidu sekretariaadi poole. Puututab ainult kohtunikke ja võistluste 
korraldajaid. 

5. Pp. Taotlus rahalise toetuse saamiseks Poolas toimuva MTB üliõpilaste MM-il 
osalemiseks kahele sportlasele 

KUULATI: 
Alaliidu poole pöördus CC Rota Mobilise klubi liikmed, kes plaanivad MTB üliõpilaste 
MMile sõita. 
2008. a. murdis Maaris Meier uudistesse hiilgava tulemusega Maastikurattasõidu 
Üliõpilaste MM-il Hollandis saavutatud hõbemedaliga. Nimetatud võistlus on olnud läbi 
aegade väga tiheda konkurentsiga ning tiitleid ei ole jagatud päris amatööridele. Võistlusele 
lisab unikaalsust see, et toimub vaid iga kolme aasta tagant. 
Üliõpilaste MM-il edukalt esinenud sportlastel on üldjuhul eraldatud riiklikke stipendiumeid, 
mille saajate hulka on kuulunud ka Maaris Meier. 

Käesoleval aastal, 9.-13. juuli, toimuvad Poolas järjekordsed üliõpilaste jalgratta 
maailmameistrivõistlused. Seoses sellega on Liidu poole pöördutud palvega toetada kahe 
sportlase Greete Steinburgi (2013. a. Eesti MV hõbe MTB XCO NE) ja Mihkel Laine 
(2013. a. Eesti MV pronks MTB XCO MSport) osalemist nendel võistlustel. 
Hooldemeeskonda kuulub kaks inimest, mehaanik ja mänedžer. Kokku 4 inimest. 

Võistlusreisi eelarve: 
Transport (väikebuss) 2900 km    300 € 
Ööbimine ja toitlustus Poolas 4 inimest, 3 ööd 60 €  720 €  
Stardimaksud 2 X 2 starti X 20 €    80 € 
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      Kokku: 1 100 € 
Eesti akadeemiline spordiliit toetab sortlaste osalemist, kes on varem üliõpilaste MM-l hästi 
esinenud. Esmakordselt osalejate kulud katab kas sportlane ise, tema klubi, või alaliit. 

Taotluses palutakse Liidult osalist toetust transpordiga seotud kulude katmiseks 300 €. 

Eelarve reservis jooksvaks aastaks on vahendeid 14 863 €. 

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: Toetada Greete Steinburgi ja koondise personali 400 € ulatuses. 

6. pp. Muud küsimused. 

OTSUSTATI: Järgmise juhatuse koosolek toimub 02.07.2014, kell 16.00. AS Standardi 
maja, Marja 9, Tallinn, 8 korrus. 


